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Zateplení budovy zdravotního 
střediska

Jednou z  budov ve vlastnictví města, která se 
dosud nedočkala rozsáhlejších oprav, je zdra-
votní středisko v  Březové ulici. To by se mělo 
v  nejbližších týdnech změnit. V  rámci programu 
„Zelená úsporám“ dojde k  zateplení fasády stře-
diska včetně výměny oken. Vítězem výběrového 
řízení na tuto stavbu je firma Vanderlaan, která 
začne se stavebními pracemi na přelomu čer-
vence a srpna. Práce na zateplení fasády by měly 
trvat zhruba dva měsíce. Stavební práce budou 
probíhat za provozu střediska, nicméně k určitým 
omezením dojde v  době, kdy se budou měnit 
okna a ordinace bude nutno po nezbytně nutnou 
dobu zavřít. Nová fasáda by se členěním oken, 
která budou komplet vyměněna, měla více přiblí-
žit původnímu vzhledu budovy, která byla kdysi 
rodinnou dvojvilou postavenou na začátku 30. let.

Dobřichovická škola soutěží 
o titul Stavba roku 2015

Přístavba nové školní budovy v  ulici 5. května se 
stala bezesporu jednou z  dominant Dobřichovic. 
Naprostou většinou lidí je architektura nové školy 

hodnocena velmi pozitivně a  její autoři–architekti 
Oldřich Hájek a  Jaroslav Šafer na ni mohou být 
právem hrdi. Není proto divu, že autoři architek-
tonického návrhu přihlásili stavbu školy do pres-
tižní soutěže Stavba roku 2015. Tato soutěž je  kaž-
doročně vyhlašována Nadací pro rozvoj architek-
tury a stavitelství již od roku 1993 a v každém roce 
je oceněno patnáct staveb nominací na titul a pěti 
stavbám je titul Stavba roku udělen. Vítězné stavby 
jsou veřejně označovány plaketou a  jsou široce 
publikovány. Zajímavostí soutěže je její široký záběr, 
přihlásit je možno stavby dokončené v  období 
mezi 1. červnem předchozího a 31. květnem aktu-
álního roku bez rozlišení kategorií, tedy od rodin-
ných či bytových domů, přes stavby dopravní infra-
struktury až po občanskou vybavenost, tedy školy, 
divadla, komerční prostory atd.  Soutěž je zajímavá 
i  tím, že nehodnotí pouze samotnou architekturu 
stavby, ale i její stavební řešení, kvalitu provedení, 
použité technologie a ekonomiku stavby. V  letoš-
ním ročníku se o titul uchází rekordních 72 staveb, 
z  toho 5 staveb v  samostatné kategorii Zahra-
niční stavba roku 2015. Autoři projektu naší školy 
v minulých ročnících soutěže o titul Stavby roku již 
několikrát uspěli, věřím proto, že porota letošního 
ročníku, která si naší školu prohlédla 13. července 
2015, ocení i tuto stavbu.

Patnáct nominací bude uděleno 10. září 
na nominačním večeru. Slavnostní vyhlášení 

Stavby roku proběhne pak 13. října v Betlémské 
kapli. Svou „Stavbu roku“ si bude moct vybrat 
i  laická veřejnost internetovým hlasováním na 
www.stavbaroku.cz. Držme tedy naší nové škole 
a autorům jejího projektu palce!

Krádeže na parkovišti 
u nádraží

V posledních třech měsících se na parkovišti 
u  nádraží bohužel znovu objevily případy 
vykrádání a  dokonce i  odcizení vozidel. 
Zároveň došlo k  posprejování nedávno vyma-
lovaného podchodu u  nádraží. Je pravdou, 
že kamerový systém, který je na parkovišti 
u  nádraží instalován, byl určitou dobu mimo 
provoz, což je možná jedním z důvodů nárůstu 
kriminality v  této lokalitě. Systém je nyní již 
v provozu, došlo navíc k osazení další kamery, 
která zabírá podchod pod tratí. Přesto prosím 
nenechávejte ve svých vozech nic cenného, 
a pokud uvidíte na parkovišti podezřele se cho-
vající osoby, prosím neváhejte přivolat hlídku 
městské policie (tel. 724-060620, 605-255450). 
Strážníci městské policie přislíbili věnovat par-
kovišti u nádraží při své hlídkové činnosti zvý-
šenou pozornost.

Petr Hampl

Práce na dostavbě Mateřské 
školy jsou v plném proudu

Dostavba další třídy mateřské školy a s ní souvi-
sející přestavba školní jídelny byly zahájeny na 
začátku prázdnin. V současné době se pracuje na 
interiérech přistavované třídy, pokračují bourací 
práce, byly zahájeny práce na přestavbě školní 
kuchyně a  na venkovních úpravách.   Přestože 
termín je velmi napjatý a na veškeré práce včetně 
výroby nábytku jsou pouhé dva měsíce,   stále 
doufám, že se podaří stihnout třídu otevřít 1. září 
tohoto roku.

Michael Pánek, místostarosta

Blíží se největší společenská 
akce–Dobřichovické vinařské 
slavnosti

Prázdniny jsou již v  polovině a  rychle se blíží 
termín největší společenské akce Dobřicho-
vických vinařských slavností. Ty se konají vždy 
poslední sobotu prázdnin a  letos vyšly na 29. 
srpna 2015. Čeká nás jako vždy bohatý program, 
dobrá vína a přátelská atmosféra. Akce bude pro-
bíhat v  celém zámeckém areálu a  jeho blízkém 
okolí. Na nádvoří si budeme moci při skleničce 

vína poslechnout cimbálovou muziku, k  večeru 
uslyšíme vynikající místní dívčí vokální skupinu 
Cabinet a  večer vystoupí kanadská skupina The 
Lemon Bucket Orkestra.

Kapela The Lemon Bucket Orkestra.   vznikla 
ze zkušených muzikantů teprve před 4 roky a má 
v  současné době 13 členů. Jejich mateřským 
městem je Toronto, ale členové kapely pochází 
z mnoha různých zemí jako Francie, Ukrajina, Por-
tugalsko, Holandsko či Mexiko. Sami se označují 
jako „Balkan – Klezmer – Gypsy – Party – Punk – 
Super Band“ of Toronto. V  současné době jede 
tato kapela evropské turné a  před Dobřichovi-
cemi vystupují v Berlíně a od nás jedou hrát  do 
Bukurešti. Kapela chtěla původně vystupovat 

v pražském klubu ROCK CAFÉ, kde ale v té době 
bude právě probíhat rekonstrukce.

Po celou dobu trvání vinařských slavností 
jsme zde hostili vynikající cikánské kapely. Letos 
jsme se rozhodli trochu obměnit hudební styl, ale 
věřím, že ne svěžest a rytmus muziky. Doufám, že 
si tuto kapelu při sklence vína užijete.

Dále nás čekají akce pro děti v prostoru před 
kostelem, vystoupení nám dobře známé skupiny 
Třehusk, dixielandové kapely a skupiny zaměřené 
na písničky Jaroslava Ježka FOTR a  kolektiv. Při-
jměte tedy pozvání na tyto dobřichovické slav-
nosti, pozvěte své známé a kamarády  a užijte si 
přátelskou atmosféru našeho města.

Michael Pánek

Slovo starosty

Příspěvky členů zastupitelstva

Na titulní straně je pohled na celý profil Dobřichovic z Krásné stráně. Dole jsou domy v polní ulici, nahoře vily na Brunšově. Foto Petr Kubín

Přijďte si poslechnout tuto nevšední hudební skupinu
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Domácí zpravodajství

Zasedání zastupitelstva města

Den po uzávěrce červnového čísla Informačního 
listu se konalo již 5. zasedání zastupitelstva města 
Dobřichovice. Bylo to 17. června večer, tradičně 
v sále MUDr. Fürsta a kromě 12 zastupitelů se jej 
zúčastnilo 25 dalších občanů.

Na začátek zasedání vyhradil starosta prostor 
pro dotazy a náměty občanů v délce 20 minut, ve 
kterém padly dotazy na povolování hudební pro-
dukce u jezu, starosta se vyjadřuje, že akce samo-
zřejmě musí respektovat noční klid, bude na ně 
v  tomto smyslu apelovat a  požadovat, aby též 
uveřejnili dopředu harmonogram jednotlivých 
akcí.

Paní Soukupová se zeptala na záměr se stro-
mořadím topolů za skládkou podél cyklostezky, 
zda na ně bude vydán dendrologický posudek, 
podle ní jsou stromy zdravé a není dobré je kácet. 
Starosta uvádí, že se stromořadí bude postupně 
obměňovat.

MgA. Koutník se dotázal na zajištění bezpeč-
nosti lokality Pod Bukovkou, o kterou žádala paní 
Gardavská (omezení rychlosti na silnici na Černo-
šice na 50 km/h až k stoupání na Vráž), k tomu sta-
rosta uvádí, že zatím rada tuto záležitost neřešila, 
komunikace je však kraje, ne města. Každá změna 
dopravního režimu musí být schválena Policií ČR 
a samozřejmě i správcem silnice.

Paní Janoušová se zeptala, zda je v  rozpočtu 
počítáno s opravou Palackého ulice, starosta kon-
statuje, že se bude jednat pouze o  pravidelnou 
údržbu komunikace. Ing. arch. Tunková se zeptala 
proč se na tuto ulici nevyužije dotace na komu-
nikace, v  této ulici není řešena problematika 
dešťové vody, k  tomu starosta uvádí, že dotace 
byla podána na ulici Anglickou, na níž již byl zpra-
covaný projekt, a  muselo se v  této věci jednat 
velmi rychle.

Prvním bodem řádného programu bylo pro-
jednání účetní uzávěrky města za rok 2014. Sta-
rosta uvádí, že povinnost schválení účetní závěrky 
pro obce nově vyplývá z  vyhlášky č. 220/2013 
Sb. Závěrka se musí schvalovat zpětně za rok 
2014 a  předkládá se zastupitelstvu ke schvá-
lení v  následující struktuře: a) zpráva auditora 
o  ověření účetní závěrky, případně další infor-
mace a zprávy vypracované auditorem, b) schva-
lovaná účetní závěrka a c) inventarizační zpráva.

Obce a  města účtují podle zvláštních před-
pisů a výsledek hospodaření sestavují na základě 
příjmů a  výdajů určitých aktivit (např. hospo-
daření s  byty, nebytovými prostory, nájem za 
infrastrukturu ČOV, hospodaření lesa, osvětová 
beseda apod.). Po kratší diskusi zastupitelstvo 
účetní závěrku města Dobřichovice za rok 2014 
schválilo. Pro bylo všech 10 přítomných zastupi-
telů.

V dalším bodě informovali starosta a místosta-
rosta Pánek o  postupu dokončování přístavby 
další třídy v mateřské škole. Přesně v den zasedání 
zastupitelstva proběhlo dopoledne výběrové 
řízení–otevírání obálek, k tomu se vyjadřuje mís-
tostarosta Ing. Pánek, že vloni byla zrealizována 
nástavba MŠ, tj. hrubá stavba dvou tříd, jedna 

třída je již v provozu od ledna 2015, druhá ve je 
stadiu hrubé stavby, nyní je třeba zvýšit kapacitu 
jídelny na 160 obědů, aby se mohla druhá třída 
otevřít. Nabídku podaly dvě firmy, byla vybrána 
firma Fastav Bau na základě nižší cenové nabídky, 
a  to ve výši 4,9 mil. Kč. Tato cena zahrnuje 
dostavbu druhé třídy (podlahy, osvětlení, soc. 
zařízení, kompletní přestavbu školní kuchyně – je 
vybavena novým zařízením, ale nemusí se uvnitř 
školky bourat. Dokončení zahrnuje i opravu celé 
fasády v přízemí a úpravu okolí budov. Nyní již od 
stavby nelze upustit, neboť jsou děti do této třídy 
přijaty, je však možné snížit rozsah zakázky, např. 
neudělat fasádu, nebo úpravu okolí. V  rozpočtu 
města jsou vyčleněny 2 mil. Kč, je třeba investo-
vat cca 3,6 mil. Kč. Ing. Havlík konstatuje, že cílem 
je stavbu dodělat, navrhuje svěřit radě odpo-
vědnosti a změnit rozpočet. Ing. Bezděk konsta-
tuje, že 1,3 mil. Kč není tak fatální rozdíl z hlediska 
rozpočtu roku 2015, navrhuje tento rok postavit 
vše a  část úhrady nákladů po dohodě doplatit 
příští rok. Starosta konstatuje, že je možné použít 
rezervu, protože I. etapa přístavby stála méně, 
než bylo rozpočtováno.

Zastupitelstvo vzalo informaci místostarosty 
na vědomí s tím, že souhlasí, že dojde k dostavbě 
třídy a školní kuchyně tak, aby od září 2015 mohla 
být nová třída v  provozu. Vzhledem k  výsledku 
výběrového řízení (4,9 mil. Kč včetně všech 
dokončovacích prací – maximalistická varianta) 
a  tím vyšší ceně oproti rozpočtu města zastupi-
telstvo ukládá radě zvážit možné úspory nere-
alizováním některých prací a  příštímu zastupi-
telstvu předložit způsob financování, případně 
návrh změny rozpočtu nebo jeho restrukturali-
zace (včetně možnosti dodavatelské úvěru splat-
ného v  příštím roce). Pro bylo všech 12 přítom-
ných zastupitelů.

Starosta informoval o  postupu prodeje tří 
pozemků u tzv. lesáckých bytovek v ul. K Tenisu. 
O dva pozemky je zájem, o zbývající zájem zatím 
není. Prodej byl delegován na realitní kancelář 
Remax a  další termín pro zájemce je 31. srpna 
2015.

V dalším bodě schválili všichni přítomní zastu-
pitelé poskytnutí finančního příspěvku ve výši 
154 tis. Kč Dobřichovickému domku DODO. Na 
jednání byly přítomné dámy R. Bartoníčková 
a R.  Alexy, které zastupitelům i veřejnosti vysvět-
lili principy fungování i financování Doda.

Starosta uvedl další bod konstatováním, že 
se jedná o  smlouvu o  překlenovacím úvěru na 
rekonstrukci komunikací Jugoslávská, Všenor-
ská, U Rokle a Randova, která již proběhla a měla 
být z větší části financována z prostředků dotace 
ROPu, kdy předpokládaný příspěvek z  dotace 
činil 8,5 mil Kč. Kvůli výkladu metodiky, uplatňo-
vanému úředníky ROPu, však bohužel nedošlo 
k proplacení dotace v plné výši, bylo proplaceno 
pouze něco přes 5 mil. Kč. Dle rozhodnutí úřed-
níků ROPu nebyly uznány jakékoli změny v pro-
jektu, tedy vícepráce, ale ani méněpráce. Hlavní 
takovouto položkou byly změny v ulici Randova, 
kde bylo při provádění zemních prací zjištěno, 
že v  některých úsecích ulice není původní kufr 
komunikace dostatečně dimenzovaný v  celé 

šíři komunikace a  její těleso muselo být rozší-
řeno (tedy vznikly vícepráce). Aby město na tyto 
nepředvídané vícepráce ušetřilo prostředky, při-
stoupilo po konzultaci s projektantem, k výměně 
původně navržených žulových obrubníků za lev-
nější betonové (tím vznikly méněpráce, resp. 
úspora). Ve výsledku však byly z  uznatelných 
výdajů, dle nové metodiky ROPu, odečteny 
jak uvedené vícepráce, tak paradoxně i  méně-
práce. U  jiných projektů v minulosti přitom byly 

Město Dobřichovice 
přijme do pracovního 
poměru zaměstnance 

– vedoucího 
technických služeb

Kvalifikační předpoklady:
•  Vyučení nebo SŠ vzdělání.
•  Dobré organizační schopnosti.
•  Komunikativnost a schopnost 

získat si autoritu u podřízených 
pracovníků

•  Schopnost samostatně vyhledávat 
a řešit pracovní úkoly.

•  Řidičské oprávnění na řízení mul-
tikáry a zkušenost s tímto typem 
motorového vozidla.

•  Manuální zručnost.
•  Ochota pracovat převážně v terénu.
•  Znalost práce s motorovými a elek-

trickými nástroji (sekačka, pila, 
křovinořez, úhlová bruska).

Platová třída odpovídající druhu 
práce: 7

Přihlášku spolu se strukturova-
ným životopisem (zahrnujícím infor-
mace o dosaženém vzdělání a dosa-
vadní odbornou praxi) odevzdávejte 
na městský úřad k rukám tajemníka 
Mgr. Petra Prchala (tel.: 257 712 182). 
Přiložení výpisu z rejstříku trestů bude 
vítáno.

Přihláška zájemce musí obsahovat 
tyto náležitosti:
a) jméno, příjmení zájemce
b) datum a místo narození zájemce
c)  státní příslušnost zájemce
d)  místo trvalého pobytu zájemce
e)  datum a podpis zájemce

Lhůta pro podání přihlášky: 15. 9. 2015
Předpokládaný termín nástupu: 1. 10. 
2015

Město Dobřichovice si vyhrazuje právo 
nevybrat žádného z přihlášených ucha-
zečů.

V Dobřichovicích dne 16. 7. 2015
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obdobné dílčí změny v projektu běžně uznávány 
a  v  plné výši propláceny. Z  uvedených důvodů 
nemůže být z  dotace uhrazena původně před-
pokládaná částka úvěru, ale částka nižší. Před-
mětem dodatku k  úvěrové smlouvě je navýšení 
hodnoty měsíčních splátek úvěru, které musí 
město uhradit ze svých prostředků, a to z původ-
ních 64.500,- Kč na 123.000,- Kč měsíčně, přičemž 
celý úvěr musí být doplacen do roku 2019. Zastu-
pitelstvo po kratší diskusi schválilo uzavření 
dodatku ke smlouvě o  úvěru s  Českou spořitel-
nou, a.s. – navýšení měsíčních splátek úvěru na 
krytí zvýšeného výdaje města na spolufinanco-
vání rekonstrukce komunikací.

Pro je 10 přítomných zastupitelů, 2 se zdrželi 
hlasování (Mgr. Millerová, Ing. arch. Tunková).

Následovaly dva body prodejů resp. směn 
malých pozemků. Zastupitelé jednak schválili 
prodej 75 m2 před bytovými domy čp. 616 a  čp. 
617 v ul. 5. května vlastníkům těchto dvou domů 
a dále směnu 36 m2 za 6 m2 pozemků vedle pneu-
servisu ve Všenorské ulici. Zde soukromý pozemek 
zasahoval do chodníku, který spojuje ulici s lávkou.

Na jednání byli přítomni majitelé někte-
rých chat z  lokality V  Luhu, kteří již dříve požá-
dali o  napojení svých nemovitostí na vodovod 
a kanalizaci. Po delší diskusi rozhodli zastupitelé, 
že každoročně bude vyhrazena určitá částka na 
postupné dokončení výstavby vodovodu i kana-
lizace v této části města, kde dosud chybí. První 
etapa proběhne na vých. konci Luhu v  Kosově 
ulici, kde majitelé objektů uhradí 50% nákladů 
stavby.

V  posledním bodě projednali zastupitelé 
název nové ulice, která vzniká přestavbou kři-
žovnického statku. Na stole byly dva návrhy – Na 
Statku a druhý Anežky České. Většina zastupitelů 
se přiklonila k názvu nové ulice „ANEŽKY ČESKÉ“.

podle zápisu z jednání vk

Karlická ulice bude uzavřena

Řidiči zaznamenali, že mosty nad obcí Karlík 
jsou z důvodů celkových oprav uzavřeny, na což 
je nutné myslet při plánování objízdných tras. 
Od pondělí 27. července se však práce rozšíří na 
celou komunikaci Karlickou od křižovatky s Praž-
skou až po mosty nad Karlíkem. Bude zde probí-
hat kompletní rekonstrukce vozovky a  nedosta-
tečná šíře této silnice neumožňuje rozdělit práce 
do etap, kdy by bylo možné provádět pokládku 
nových povrchů postupně v podélných pruzích.

Celá rekonstrukce by měla být dokončena 
7. srpna. Ulice Karlická bude zcela uzavřena, ale 
v  období od pondělí 27. července do soboty 
1. srpna a  od středy 5.  srpna do pátku 7. srpna 
bude po dobu frézování a  dokončovacích prací 
umožněn po souhlasu stavby vjezd rezidentům, 
kteří bydlí v  ulici Karlické, Raisově, Mánesově 
a  Bezručově (obdobně i  obyvatelům Karlíka). 
Podle pokynů stavby budou moci projíždět 
i autobusy PID a vozidla Integrovaného záchran-
ného systému.

V období od neděle 2. srpna do úterý 4. srpna 
v době od 8.30 do 20.00 hod., kdy bude probíhat 
penetrace podkladové vrstvy a  pokládka živič-
ného povrchu, bude ulice zcela neprůjezdná! 
V neděli budou autobusové spoje PID do Karlíku 

zrušeny a ve všední dny 3. a 4. 8. pojedou pouze 
ranní spoje do 8.30 hod.

Rekonstrukční práce na Karlické ulici, které 
provádí Středočeský kraj, jsou záměrně načaso-
vány na období nejnižších dopravních nároků, 
a tak věříme, že našim občanům nezpůsobí neře-
šitelné obtíže.   

(PP)

Silnice na Černolice je 
uzavřena

Od 1. července až do 31. srpna je pro veškerý 
provoz uzavřena silnice mezi Všenory a  Černoli-
cemi. Staví se tam totiž vodovod, který již dorazil 
do Všenor a  odtud vede pod silnicí nahoru na 
Černolice a Řitku.

Auta objedou uzavřený úsek přes Jíloviště, 
kde najedou na silnici R4, kterou se dostanou 
do Řitky a dále na normální trasu. Touto objížď-
kou pojedou i  linkové autobusy č. 448 (trasa do 
Mníšku) i cyklobus o víkendech.

vk

Pozor na komíny

Od 1. ledna 2011 vznikla pro většinu vlastníků 
nemovitostí nová povinnost. Důvodem je, že 
k tomuto dni vstoupilo v platnost Nařízení vlády 
č.91/2010 o  podmínkách požární bezpečnosti 
při provozu komínů, kouřovodů a  spotřebičů 
paliv, které předepisuje pravidelné čištění a kon-
troly všech spalinových cest, tj. spotřebičů, kou-
řovodů a komínů. Hned v úvodu je třeba zdůraz-
nit, že zákonné povinnosti vznikají u všech spo-
třebičů, které produkují spaliny, a to bez ohledu 
na to, jaké palivo spalují, či zda se spaliny vypouš-
tějí klasickým komínem nebo například kouřovo-
dem na fasádu. Přestat číst mohou tedy jenom ti, 
kteří k vytápění používají pouze elektřinu, solární 
nebo termální energii.

Vybírání a  čištění spalinových cest je možno 
provádět svépomocí, kontrolu ale musí provádět 
firma nebo živnostník v oboru kominictví a revizi 
pouze revizní technik se speciálním oprávněním.

Nařízení vlády přímo nedefinuje postihy za 
neplnění nově předepsaných povinností, ale dele-
guje je obecně na místně příslušné stavební úřady 
a na požárníky, kteří však disponují poměrně roz-
sáhlými možnostmi, a  to jak uložit pokutu, tak 
zakázat užívání konkrétní spalinové cesty. Sku-
tečný problém však nastane v  případě poško-
zení majetku nebo zdraví. V tomto případě nejen, 
že pojišťovny obecně omezí nebo zruší plnění, 
ale při ohrožení nebo poškození třetí osoby vzni-
kají i  další velice nepříjemné odpovědnosti (asi 
podobně jako při nehodě v autě bez STK).

Samozřejmě všechno něco stojí a především 
v počátcích mohou být roční náklady v řádu jed-
notlivých tisíců, nicméně opakované kontroly 
(pokud je bude provádět stejná firma) by měly 
být výrazně pod hranicí jednoho tisíce korun 
ročně. Majitelům nemovitostí by se měly náklady 
kompenzovat úsporami za vytápění díky optima-
lizaci provozu, vždy však záleží na konkrétních 
podmínkách a  typu spalinové cesty. Stejně jako 
u  jakékoliv údržby obecně platí, že nejvýhod-
nější cestou je svěřit se do rukou odborné, kom-

petentní firmy schopné provádět dlouhodobý 
dohled.

Z výše uvedeného vyplývá, že se jedná 
o zákonnou úpravu, která absolutní většinu maji-
telů všech typů nemovitostí zatěžuje novými 
povinnostmi, které navíc musí být prováděny pra-
videlné po celou dobu užívání stavby. O  opráv-
něnosti a  účelnosti je jistě možno diskutovat, 
nicméně pokud se podaří snížit počet požárů, 
jakož i počet úmrtí, jedná se o věc jistě záslužnou.

K čemu je důležitá revizní zpráva?
Zpráva o  revizi komína je velmi důležitá 

pro pojišťovnu, pro případ požáru zapříčině-
ného komínem. Stejně jako musíte mít v  ruce 
po nehodě způsobené zásahem blesku platnou 
revizi hromosvodu, při jiném požáru nebo jiné 
havárii týkající se topení je nezbytné doložit 
zprávu o  revizi komína. A  to není všechno, bez 
povinné revize nejen že nemusíte nic dostat od 
pojišťovny, navíc vám hrozí i  pokuta od hasičů, 
kteří to budou hlídat. To v  případě, když se 
prokáže, že požár vašeho domu nebo chalupy či 
chaty byl zaviněněn zanedbaným komínem. Léta 
nečištěné a nekontrolované komíny způsobí v ČR 
ročně několik stovek požárů a otrav lidí.

Potvrzení o  povinné kontrole komína je 
platné jeden rok. Potvrzení je důležité v případě 
nehody pro hasiče i pojišťovnu.

Kdo potvrzení bude mít prošlé nebo žádné, 
může dostat pokutu až 25.000,- Kč, riskuje také 
neproplacení škody od pojišťovny.

Martin Jurkovec, Sbor dobrovolných hasičů 
Dobřichovice. Telefon 608-473002

Pěstování řepky 
v Dobřichovicích

Na základě stížností mnoha občanů jsem oslovil 
agronoma ZD Mořina a  asi před týdnem jsem 
měl s tím jednání o tomto problému, při kterém 
jsem mu sdělil, že pěstování řepky na polích 
v  bezprostřední blízkosti zástavby není vhodné 
a  že mnoho občanů si stěžovalo na zdravotní 
potíže (alergie) a zápach z kvetoucích lánů řepky. 
Žádal jsem, aby v příštích letech řepka nebyla na 
pole v katastru Dobřichovic oseta. Bylo mi přislí-
beno, že v příštích třech letech budou osety jiné 
plodiny, ale bohužel za 4 roky uvažují opět o osetí 
řepkou. Věřím ale, že do té doby se podaří dospět 
k  dohodě, aby řepka v  takovém množství již 
nebyla v okolí zástavby pěstována. Písemné sta-
novisko ZD Mořina zde otiskuji.

P. Hampl

Vážený pane starosto,
tento dopis je pokusem o  odpověď na některé 
otázky, jež mohou zaznít ve stížnostech občanů 
Vaší obce ohledně pěstování řepky.

Zemědělské družstvo Mořina pěstuje řepku 
v  rámci pětiletého osevního sledu. Je jeho 
nezbytnou zlepšující složkou.

Řepka olejka (botanicky Brassica napus subsp. 
napus) je starou kulturní plodinou, jež byla od 
počátku svého pěstování díky složení oleje před-
určena k technickému využití. To se v průběhu 20. 
století změnilo nástupem odrůd se zlepšenými 
kvalitativními parametry (obsah kys. erukové 
a  glukosinolátů). Dnes můžeme kvalitu řepko-
vého oleje směle srovnávat i  s olejem olivovým 
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Záměr města Dobřichovice prodat nemovitosti

2

3

1

Město Dobřichovice zveřejňuje podle § 39 odst. 1 zákona č. 
128/2000 Sb., o  obcích (obecní zřízení), ve znění pozdějších 
předpisů, záměr prodat následující nemovitosti – pozemky 
v  jeho vlastnictví. Všechny nemovitosti jsou zapsány na LV č. 
10001 pro obec a  k.ú. Dobřichovice u  Katastrálního úřadu pro 
Středočeský kraj, Katastrální pracoviště Praha-západ :

1. Soubor stavebních pozemků p. č. 2503/1 o  výměře 
2.352  m2 – zahrada a  p. č. 2503/5 o  výměře 425 m2 – 
ostatní plocha
Jedná se o  atraktivní soubor stavebního pozemku a  pozemku 
vyhrazeného jako přístupová komunikace v  pravobřežní loka-
litě Brunšov na vnějším okraji (bezprostředně sousedící s lesem, 
jehož ochranné pásmo do pozemku částečně zasahuje) staré 
zástavby na křižovatce ulici K tenisu a Generála Pellé, určený pro 
výstavbu jednoho rodinného domu, na kterou bylo Stavebním 
úřadem v Dobřichovicích vydáno Územní rozhodnutí o umístění 
stavby č. 394/13/AJu ze dne 25. února 2014 (dále jen „ÚR“). Na 
hranici pozemku je zavedena elektřina, ostatní sítě (plyn, voda, 
kanalizace) se nacházejí v ulici Generála Pellé a napojení na ně 
je možno realizovat dle existujícího projektu na základě ÚR. 
V  oplocení budoucího vjezdu na příjezdovou cestu (pozemek 
2503/5) jsou umístěny hlavní uzávěry plynu (HUP), pozemek 
je nezpevněný a jsou na něm vzrostlé stromy – veškeré úpravy 
tohoto pozemku na příjezdovou komunikaci budou k tíži nového 
vlastníka. Předpokládaná minimální prodejní cena je 2.990,-Kč/
m2 u pozemku p.č. 2503/1 a 690,-Kč/m2 u pozemku p.č. 2503/5. 

Pozemek tvoří jeden logický celek se sousedním prodávaným 
pozemkem parc.č. 2503/2. Celková výměra souboru pozemků 
činí 2.777 m2 (případně spolu s pozemkem 2503/2 3.921 m2).

2. Stavební pozemek p. č. 2503/2 o  výměře 1.144 m2

– zahrada
Jedná se o atraktivní pozemek v pravobřežní lokalitě Brunšov na 
vnějším okraji staré zástavby (bezprostředně sousedící s lesem, 
jehož ochranné pásmo do pozemku významně zasahuje a zne-
možnilo v současné době vydání územního rozhodnutí o umís-
tění stavby) v  ulici K  tenisu. Pozemek je plánován (zahrnut 
v  platném územním plánu) pro výstavbu jednoho rodinného 
domu, avšak díky výše uvedenému v současné době bez územ-
ního rozhodnutí pro výstavbu. Na hranici pozemku je zave-
dena elektřina, ostatní sítě (plyn, voda, kanalizace) se nachá-
zejí v  ulici K Tenisu a  napojení na ně je možno realizovat dle 
existujícího projektu. Předpokládaná minimální prodejní cena 
je 2.990,-Kč/m2. Pozemek tvoří jeden logický celek se soused-
ním prodávaným pozemkem parc.č. 2503/1. Celková výměra 
pozemku činí 1.144 m2 (případně spolu s  pozemky 2503/1 
a 2503/5 3.921 m2).

3. Soubor stavebních pozemků p. č. 2503/24 o  výměře 
1.178 m2 – zahrada a  p.č. 2503/25 o  výměře 157 m2

– zahrada:
Jedná se o  atraktivní soubor stavebních pozemků v  pravo-
břežní lokalitě Brunšov na vnějším okraji (bezprostředně souse-

dící s lesem, jehož ochranné pásmo do pozemku částečně zasa-
huje) staré zástavby v ulici Generála Pellé, určený pro výstavbu 
jednoho rodinného domu, na kterou bylo Stavebním úřadem 
v Dobřichovicích vydáno Územní rozhodnutí o umístění stavby 
č. 0389/13/AJu ze dne 25.února 2014 (dále jen „ÚR“). Na hranici 
pozemku je zavedena elektřina, ostatní sítě (plyn, voda, kana-
lizace) se nacházejí v  ulici Generála Pellé a  napojení na ně je 
možno realizovat dle existujícího projektu na základě ÚR. Před-
pokládaná minimální prodejní cena je 2.990,-Kč/m2. Celková 
výměra pozemků činí 1.335 m2.

Výše uvedené pozemky, resp. jejich soubory, lze prodat buď 
samostatně dle uvedeného členění, nebo jako celek, nebo jako 
kombinaci obou způsobů, přičemž Město Dobřichovice si vyhra-
zuje právo předložené nabídky posuzovat v celém kontextu nej-
výhodnějšího prodeje nabízených nemovitostí – tedy ve výběru 
takové kombinace nabídek, která bude pro Město Dobřichovice 
tvořit celkově nejvýhodnější nabízenou cenu. Město Dobřicho-
vice si rovněž vyhrazuje právo odmítnout všechny nabídky a to 
bez udání důvodu.

Připomínky k záměru prodeje a nabídky na odkoupení pozemků 
včetně uvedení nabídkové ceny předkládejte poštou nebo osobně 
k rukám starosty na Městský úřad Dobřichovice, Vítova 61, 252 29 
Dobřichovice nejpozději do pondělí 31. srpna 2015 do 17:00 hodin 
a to v uzavřené obálce nadepsané: PRODEJ POZEMKŮ BRUNŠOV – 
NEOTEVÍRAT. Další podrobnosti najdete na www.dobrichovice.cz
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(viz např. http://www.mebio.cz/clanky/277-rep-
kovy-olej-zdravejsi-nez-olivovy) a  doporučovat 
jej jako vhodnou alternativu.

Nepominutelným kladem pěstování řepky 
je pozitivní vliv kořenového systému na vlast-
nosti půdy, jako je například její struktura a vodo-
držnost. To v  souvislosti s  mohutným porostem 
může působit výrazně protierozně, zvláště ve 
srovnání s porosty např. jarních obilovin. Zároveň 
tento zapojený porost poskytuje přirozený 
habitat a  bezpečnou klidovou zónu drobným 
savcům našich luk a  polí, jako je bažant, zajíc 
nebo třeba liška.

Dalším důležitým přínosem je vysoká kvalita 
pylu a  nektaru poskytovaná důležitým opylova-
čům v  průběhu kvetení v  délce několika týdnů 
a  tím bohatou snůšku medu včelařům. Později 
v průběhu stárnutí rostlin nastává zvýšený opad 
listů, jež díky uvolňovaným látkám (např. gluko-
sinolátům) působí proti rozvoji patogenů. Ještě 
výraznější je tento efekt po sklizni a  zapravení 
zbývající slámy. Tato sláma díky velkému množ-
ství a dobré biodegradabilitě umožňuje udržovat 
obsah humusu v půdě na dobré úrovni.

Pro majitele sousedících nemovitostí mohou 
být klady pěstování této plodiny méně zřetelné. 
Nemohu tedy než zdůraznit kladný vliv časného 
osetí a  rychlého rozvoje rostlin na snížení rizika 
eroze a  tedy snosu půd i  její případný trans-

port větrem. S tím související je vliv na snižování 
obsahu mobilních sloučenin dusíku v půdě a tím 
ochrana vodních zdrojů. Velmi dobře také váže 
emisemi do ekosystému vnášené sloučeniny síry.

Bohužel uvedené klady spolu přinášejí i poci-
ťovaná negativa.

Přínos pro opylovače je na druhé straně vyrov-
náván nelibými pocity majitelů nemovitostí, jež 
žlutavý pokryv pylu nebo okvětních lístků na 
hladině jejich bazénů dokáže přivádět k zuřivosti. 
A to, co je pro rostlinu a půdu přínosem v podobě 
udržování zdravotního stavu a kvality, je na straně 
druhé pro člověka nemilým zápachem.

Řepka je rovněž plodinou velmi náročnou na 
chemickou ochranu. V souvislosti s tím bych rád 
uvedl, že veškerá chemická ochrana je prováděna 
pouze povolenými přípravky na ochranu rostlin 
v  termínech a  množstvích dle platné legislativy. 
Aplikační technika (postřikovač) je vybaven pro-
tiúletovými tryskami, abychom zamezili nežá-
doucímu úletu postřikové kapaliny i  za méně 
příznivých povětrnostních podmínek. Pokud je 
tedy chemická ochrana prováděna v  souladu 
s platnou legislativou a povolenými přípravky na 
ochranu rostlin, není v  žádném případě nebez-
pečná pro lidi, zvířata ani včely.

S úctou
Ing. Martin Herout, agronom a Ing. Štěpán 

Čížek, hlavní agronom ZD Mořina

Den otevřených dveří – DOB 
Centrum

V rámci dokončování první části přestavby býva-
lého statku a přípravy na předávání bytů a neby-
tových prostor domů G, H, I  budoucím vlastní-
kům jsme se rozhodli udělat v  pátek 28.8.2015 
odpoledne v  našem areálu Den otevřených 
dveří. Od 15 do 18 h bude možné projít společné 
prostory v dokončovaných objektech a nakouk-
nout do některých bytů. Na rozdíl od otevírání 
Palackého náměstí při dostavbě domů A  a  B 
v  roce 2000 a  2001 nechystáme žádné střihání 
pásky, ani slavnostní program. Na větší slavení 
by to chtělo nejprve dokončit přestavbu všech 
budov areálu. Ale i z překonání nemalých překá-
žek a dokončování první části přestavby máme 
radost.

Přijít je možné 28. srpna 2015 kdykoliv mezi 
15 – 18 hod. V areálu bude zřejmé, kam je možné 
nahlédnout. Těšíme se na viděnou.

Daniel Havlík, DOB-Invest a.s.

Dobřichovická knihobudka

Už i  Dobřichovice mají svou knihobudku, tedy 
veřejnou knihovničku, ze které si lidé mohou 
půjčovat nebo brát knížky nebo časopisy. Kni-
hobudky v  různých podobách vznikají v mnoha 
městech a  vesnicích. Někdy jsou to vysloužilé 
telefonní budky, regály na nádraží jako třeba 
v Řevnicích, nebo malé vitrínky jako ta naše.

Nejprve to byla obyčejná skříňka z  bazaru. 
Děti z lesního klubu Chrpa ji pod vedením výtvar-
nice Radky Charapovové vyzdobily, pak jsme ji 
při letní výměně knih pokřtili vodou z Berounky 
a popřáli jí, aby čtenářům přinášela hodně radosti 
a zábavy.

Oříškem pro nás bylo, kam knihobudku 
umístit. První nás napadl park, uvažovali jsme 
i nad dalšími volně přístupnými místy, ale nikde 
by knihovnička nebyla chráněná před nepřízni-
vým počasím a před vandaly. Najdete ji tedy na 
zahrádce Dobřichovického domku DODO, dosta-
nete se k  ní brankou nebo přes infocentrum. 
Budeme rádi, když ji budete využívat, půjčovat si 
nebo brát knížky či časopisy a  nosit ty, které už 
nepotřebujete.

Za sdružení Pro Dobřichovice 
L. Stupavská

Festival svíčkové omáčky 
podruhé – tvorba tradice

Nebude to trvat tak dlouho a rok se s rokem sejde, 
opět přijde podzim a s ním pravděpodobně jedna 
z  posledních akcí, která v  relativně ještě letní 
atmosféře proběhne na zámeckém nádvoří. Rádi 
bychom z  toho udělali tradici, ale tu jak známo 
nelze nadirigovat, ta se musí vyčekat a  hovořit 
o tradici v případě očekávaného druhého ročníku 
by jistě byla troufalost. Za úplnou troufalost však 

v  agentuře GEI-ŠA nepovažujeme úspěšné hod-
nocení toho ročníku loňského. Vše tehdy skoro 
klaplo, jak mělo, co se podařilo, bychom rádi 
zopakovali, kde to trochu drhlo, či se nedařilo, 
bychom rádi na základě zkušeností poopravili, 
či dopilovali. A  o čem to vlastně píši? No přeci 
o svíčkové omáčce, resp. Brdském festivalu svíč-
kové omáčky, který od letoška bude vyhlašo-
ván s dovětkem „Memoriál Jenufa Šuchmy“ jako 
vzpomínka na milého člověka a výborného spo-
lečníka, který před rokem cestou domů z prvního 
ročníku přišel tragicky o život.

Základní parametry festivalu zůstávají beze 
změny. Tedy 15 soutěžících a  přibližně 100 laic-
kých degustátorů. Většinu podrobností a detailů 
zveřejníme v  dalších číslech, co je však důležité 
již nyní, že k  dnešnímu dni je zaregistrováno již 
7 soutěžících. Všechny místní kuchařky i  všichni 
kuchaři proto zbystřete pozornost, pouvažujte 
a neváhejte se do soutěže přihlásit. Oproti dnům 
a večerům, kdy se na nádvoří chodíte bavit jako 
diváci, budete díky účasti v  soutěži moci strávit 
příjemný večer takříkajíc na druhé straně zábav-
ního pultu. A pokud se vám svíčková daří, máte 

V knihobudce v DODO si můžete knížky vypůjčit, nebo i vzít, nebo naopak tam knížky přinést

Zajímavosti
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ještě šanci vyhrát některou z cen a to přeci stojí 
za jedno odpoledne strávené u  plotny. Naše 
pozvání platí pro jednotlivce, skupiny i kolektivy, 
profesionální kuchaře i  laické dovedy. A  pokud 
se nenecháte přesvědčit k  vaření, naplánujte si 
alespoň ochutnávku. Rád bych v této souvislosti 
odstranil loňský mýtus, že kdo nemá vstupenku 
a tím pádem ani degustační kupón, nebude mít 
na zámku co dělat. Naopak, program na nádvoří, 
včetně možnosti povečeřet nesoutěžní svíčko-
vou, či okusit nějakou jinou nesoutěžní dobrotu 
(které se také chystají), bude připraven nejen 
pro oněch pár šťastlivců se vstupenkou, ale pro 
každého příchozího. A  vězte, že se tak stane 
v sobotu 10. října 2015 večer.

JG

2. ročník řečnické přehlídky 
„Křížem krážem naším 
krajem“ přehlídky 
spřátelených škol regionu

Poslední dubnový den se do Všenor sjeli na řeč-
nickou přehlídku spřátelených škol žáci z  pěti 
škol regionu – z  Mníšku pod Brdy, Dobřichovic, 
Řevnic, Radotína a ze školy Všenory, která celou 
akci pořádala.
Žáci z  každé školy přivezli prezentace na téma 
„Neuvěřitelný příběh z  místa, kde žiju“ a  „Kam 
se naše škola podívala“. Přehlídku podpořila 
jako odborný garant a  zároveň pro děti uspořá-
dala krátký komunikační workshop paní Petra 
Johansson. Druhý workshop, který na přehlídce 
byl pro děti připraven, se týkal volby vhodného 
oblečení na oficiální příležitosti. Za něj děku-
jeme paní Kateřině Králové. Tak jako loni bylo 
setkání přehlídkou, ne tedy soutěží. Přesto – nebo 
možná právě proto – byly práce žáků velmi kva-
litní a  bylo vidět, jak se každý zúčastněný sou-
středí na to, aby předvedl svou práci v  co nej-

lepší kvalitě. Díky o. s. Dobnet si můžete přečíst 
článek a  prohlédnout i  krátké video z  přehlídky 
na  idobnet.cz:  http://idobnet.cz/video-ve-v-
senorech-zaci-predvedli-sve-recnicke-umeni/ 
Těšíme se již na příští ročník!

Mgr. Renáta Bartoníčková

Chorus Angelus oslavil svých 
30 let koncertem

Slavnostní koncert, kterým dětský pěvecký sbor 
Chorus Angelus (dříve Mladost) oslavil 30 let od 
svého založení, úspěšně završil svoji letošní sbo-
rovou sezónu  11. června 2015  v reprezentativ-
ních prostorách pražského Hlaholu. Večer prová-
zel bývalý sbormistr Karel Loula, jenž si také spolu 
s koncertním oddělením zazpíval jedno z Mozar-
tových nocturn. Vystoupila všechna oddělení 
se svými sbormistry pod vedením uměleckého 
vedoucího Romana Michálka, včetně dětí z mate-
řinek. Po letech si na koncertě zazpívalo také 19 
bývalých členek, někteří z bývalých členů či jejich 
rodičů poslouchali ve zcela naplněném hledišti. 
Přejeme všem krásné prázdniny, s  některými se 
uvidíme na srpnovém soustředění v Krkonoších.

Simona Kysilková Šnajperková

Císař Karel IV. stráví noc ve 
Všeradicích i v Králově Dvoře

Dvěma vyprodanými představeními na zámku 
v Dobřichovicích u Prahy vstoupil do své desáté 
sezony unikátní muzikál Noc na Karlštejně. 
V  Chodové Plané u  Mariánských Lázní následně 
známou divadelní veselohru sledovalo na 1.200 
diváků. Nyní bude populární kus opět k  vidění 
v našem kraji – 31. července v Zámeckém Dvoře 
Všeradice a  1. srpna na zámku v  Králově Dvoře. 
V  původním muzikálu excelují Václav Vydra, 

Jan Rosák, Pavel Vítek, Petr Jančařík, Michaela 
Nosková a další.

Výše zmíněné profesionály doplňují ostřílení 
a  mnoha rolemi prověření ochotníci – Monika 
Vaňková v roli císařovny Alžběty, Karel Král v roli 
purkrabího, Petr Říha v  roli arcibiskupa Arnošta 
z  Pardubic, jeho žena Alena v  roli hofmistryně 
Ofky a  další. Sbor manů je sestaven mj. z  něko-
lika starostů poberounských obcí a  měst. Spolu 
s herci a zpěváky účinkují šermíři a metači ohně, 
nechybí ani koza či kůň.

Obě představení začínají od 20 hodin.
mf

DODO se těší na nový školní 
rok

Dobřichovický domek získal jako první spolek 
v  České republice akreditaci MŠMT a  těší se na 
další spolupráci s Vámi jako školské zařízení Stře-
disko volného času.

Středisko volného času Dobřichovický domek 
na ulici 5. května 12 v Dobřichovicích Vás zve na 
kurzy plánované pro nový školní rok 2015/16. 
Kromě v  tabulce uvedených aktivit budeme 
program rozšiřovat také o  výuku hry na kytaru, 
angličtinu Easy speak pro děti i  dospělé (skupi-
nová a  individuální výuka) a  další. Na podzim 
se můžete těšit také na jednorázové vzdělá-
vací akce jako je Finanční abeceda, První pomoc 
nebo Psychologie výživy. Plánujeme také pravi-
delný program přednášek pro seniory a budeme 
rádi, pokud nám sami napíšete, co by Vás zají-
malo. Dobřichovický domek je otevřený všem, od 
malých po velké. Můžete se přijít podívat, popoví-
dat si a třeba si vyberete něco z našeho programu. 
Rádi uvítáme i nové nápady včetně lektora ☺.

Detailní přehled nabízených kurzů najdete na 
webu: www.dobrichovickydomek.cz.

Radka Alexy, spolek.dodo@outlook.cz, 

Chorus Angelus oslavil svých 30 let koncertem v reprezentativních prostorách pražského Hlaholu – foto Petr Kubín
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CO KDO KDE KDY

DĚTI - MLÁDEŽ

Taneční studio Dobřichovice 
(od 3 let až dospělí)

Hana Tuháčková Taneční sál,
1. patro

pondělí 15.30-18.30 DODO
úterý     15.30-16.30 DODO
středa   15.30-18.00 Fürstův sál
čtvrtek  15.30-17.15 DODO
čtvrtek  17.30-18.30 Fürstův sál

Balet (5-7, 7-9 let) Jana Plesná Taneční sál,
1. patro

pátek    15.00-16.00
pátek    16.00-17.00

KA-BEL-KA sen ukrývá, každý se rád podívá (2-5 let, 
děti z kabelky vytahují téma další hodiny)

Markéta Tejklová ➔ nevíte, co by vaše dítě bavilo, 
nebo v čem je dobré? Vyzkoušejte směs výtvarné, 
pohybové a hudební činnosti!

1. patro, školička Lumek středa   15.00-16.30

Tvoření 3D Markéta Tejklová Společenská místnost středa   17.00-18.00

Dílna ArteRadky
(výtvarka 3-15 let + keramika 4-15 let)

Radka Charapovová Ateliér pondělí 15.00-16.00 DODO
pondělí 16.30-18.00 DODO
středa   16.00-17.30 DODO
čtvrtek  15.00-16.30 ZŠ Všenory
pátek    15.00-16.00 DODO
pátek    17.30-19.00 DODO

Tvořivá dramatika (7-11 let) Alžběta Gavriněvová Taneční sál, 1. patro středa   16.30-18.00

Kouzelná jehlička (děti od 5 let) Lucie Koldínská Společenská místnost pondělí  16.00-17.00

AJ s Helen Doron (FWF 3-5 let, 
More JWJ 8-10 let, 
More FWF 5-6 let)

Šárka Frelichová Společenská místnost pátek    15.00-15:45 FWF
pátek    16.00-16.45 More JWJ
pátek    17.00-17.45 More FWF

Němčina
(6-12 let)

Radka Alexy Společenská místnost čtvrtek  16.00-17.00
+ individuální hodiny

Španělština
(6-12 let)

Alexandra Macurová Společenská místnost úterý     15.00-15.45
čtvrtek   14.00-14.45
+ individuální hodiny

Věda nás baví
(MŠ, 1. stupěň ZŠ)

Radka Alexy Společenská místnost pondělí  14.00-15.00
pondělí  15.15-16.00
čtvrtek   15.00-16.00

FIE – Feuersteinův program instrumentálního 
obohacení (5-8 let)

Věra Fixová Společenská místnost úterý     14.00-15.00
středa   14.00-15.00

Kurz pro předškoláky a děti s OŠD (podpořeno 
grantem MěÚ Dobřichovice)

Jana Doksanská 1. stupeň ZŠ Dobřichovice úterý    14.30-15.30

Flétnička pro nejmenší (3-6 let) Lucie Koldínská Společenská místnost úterý     16.00-16.45

DĚTI a DOSPĚLÍ

Flétna pro děti a dospělé Tereza Volfová Kancelář úterý    14.00-19.00
individuální hodiny

Klavír pro děti a dospělé Martina Hůlová Kancelář pondělí 13.00-19.00
individuální hodiny

Klavír pro děti a dospělé Anna Koblížková Kancelář středa   14.00-19.00
individuální hodiny

Orientační běh (děti i dospělí) Olga Šimerková Okolní lesy pondělí 15.00-17.00 (17.30)

Inline bruslení 
(děti i dospělí)

Matěj Pravda Hřiště za Bioskou úterý     15.00-16.00 začátečníci
úterý     16.00-17.00 pokročilí

Karate 
(od 8 let až dospělí)

Evžen Nesrovnal Taneční sál, 1. patro úterý   16.30-18.00 nábor
úterý   18.00-19.00 pokročilí
čtvrtek 19.00-20.00 dospělí

Baby joga I. (maminky a miminka 2-6 měsíců) Irena Nolová Taneční sál, 1. patro úterý   9.30-10.30

Baby joga II. (maminky a miminka 6-12 měsíců) Irena Nolová Taneční sál, 1. patro pondělí   10.30-11.30

Dílna ArteRadky dětí s dospěláky
(děti od 2 let a dospělí)

Radka Charapovová Ateliér čtvrtek 10.00-11.00

DOSPĚLÍ a/nebo SENIOŘI

Umělcova cesta Iveta Havlová Společenská místnost pondělí  19.00-21.00   

ŽIVA DANCE - tanec živlů pro ženy Veronika Živa Taneční sál, 1. patro středa   19.30-21.30 (1x za 14 dnů)

Živá a krásná (ženy) Iveta Kučerová Taneční sál, 1. patro středa   18.30-21.00 (1x za 14 dnů) 

TAJ JI Tomáš Štorek Taneční sál, 1. patro pátek    19.30-21.00

Feldenkraisova metoda Dana Gavriněvová Taneční sál, 1. patro úterý   19.00-20.00

Kondiční cvičení pro seniory Irena Nolová (cvičení)
Petra Nováková (fyzioter.)

Taneční sál, 1. patro pondělí  9.00-10.00

Dílna ArteRadky pro ty největší Radka Charapovová Ateliér středa 9.30-11.00

Španělština Alexandra Macurová Společenská místnost úterý     10.00-11.00
čtvrtek   10.00-11.00

Němčina Radka Alexy Kancelář individuální hodiny podle domluvy

PC Akademie:
Q-kurzy (WIN+INT, WORD, EXCEL, PWPT vždy 2x 90 
min)
S-kurzy (Začínáme s PC, Jak na internet, vždy 4x 2 hod)

Aleš Liber Společenská místnost Q-kurzy:
neděle 9.00-12.30 (1x 14 dnů)
S-kurzy:
úterý 9.00-11.00

Přehled kroužků pro školní rok 2015/16 v Dobřichovickém domku
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Vážení čtenáři,

máme již dlouho rubriku „Slovo starosty“, 
nedávno jsme zavedli novou rubriku „Příspěvky 
členů zastupitelstva“. Máme ale nového tajem-
níka, který je „psavý“. Rubriku „Slovo tajemníka“ 
nemáme a  tak jeho příspěvek, označený jako 
fejeton, zveřejňujeme v rubrice „Názory čtenářů“, 
protože pan tajemník je také zcela jistě čtenářem 
tohoto listu. Dlužno poznamenat, že je to první 
fejeton, publikovaný v  našem listu za 20 let co 
vychází.

Ze spodního šuplíku (Fejeton)

Každá realita přináší okamžiky, které nás tak 
říkajíc dostanou. Nejinak je tomu i při práci úřed-
níka, a tak jsem si říkal, že by možná nebylo neza-
jímavé, kdybych se s  vámi podělil o  některé 
zážitky ze života úředníka.

Naše republika je, jak je obecně známo, 
proslulá svou zákonodárnou plodností, která 
v   rukách těch správných vykladačů vnáší do 
našeho života zcela mimořádné zážitky.

Nedávno jsem například absolvoval školení 
proti korupci. Korupce je nejhorší svinstvo, které 
nás může ve veřejném životě potkat, protože 
narušuje ten nejzákladnější hodnotový řád: že 
„něco“ platí. Jedná se o tak zvanou předvídatel-
nost rozhodnutí nejrůznějších orgánů a  insti-
tucí. A  nemůže-li občan alespoň odhadovat, jak 
si se svou žádostí či kauzou stojí, na co se může 
spolehnout; co se může a nemůže stát, pak neví 
vůbec nic a pohybuje se ve světě, který je zcela 
nevypočitatelný.

Boj s korupcí byl intenzivní už ve starém Římě 
a  i dnes probíhá po celé planetě. Bude to nikdy 
nekončící boj, protože zápasí s  lidskou přiroze-
ností–s touhou po zisku. A cestou zřejmě nebude 
neustálé zdokonalování zákonů, protože dobře 
víme, že padouši přijdou vždy na něco, co nemá 
ještě svůj paragraf.

Možná jste postřehli, že zákon o státní službě 
umožňuje státním, tzn. ministerským úředníkům 
brát dary do výše 300,- Kč. To je průlom, protože 
pro všechny ostatní úřady, instituce i další veřejně 
aktivní osoby je výše daru „0,-“. Už během pří-
pravy tohoto zákona bylo často frekventovanou–
typicky českou–otázkou: Kolikrát za den může 
úředník podobný dar přijmout?...

Pro nás ostatní to pochopitelně neplatí. Je 
jasné, že třeba policistovi nemůžete dát dar místo 
pokuty, a je zcela jedno jestli je to pět tisíc nebo 
pět korun. Ať by vzal libovolnou částku, bylo by to 
špatně. O správnosti podobného zákona zřejmě 
nikdo nebude pochybovat.

Ale ona „nula“ se týká i všech dalších veřejně 
činných osob, jako jsou například lékaři nebo 
učitelé. Takže pozor maminky, až budete posílat 
děti s  kytkou paní učitelce nebo naši senioři, až 
půjdete se sáčkem kávy za panem doktorem, tak 
se vy i oni dostáváte pod trestní sazby do tří let!

Onehdá se u  nás stavila na úřadu paní, jejíž 
mamince přála radnice k  životnímu jubileu, což 

ji tak potěšilo, že připravila pro každou úřednici 
zákusek ke kávě. Ani si neumíte představit, jak to 
bylo pro všechny na úřadu milé. Ani ne tak pro 
ten zákusek (byť velmi chutný), ale proto, že jsme 
někomu způsobili radost!

No, takže nyní je, přátelé, celý váš městský 
úřad ohrožen trestní sazbou do tří let. A proč to 
píšu? Protože neoznámení trestného činu má 
stejnou sazbu a v tuto chvíli to už víte i vy a celé 
Dobřichovice. Takže si ten malér rovnoměrně 
rozložíme. Alespoň se všichni sejdeme ve vazbě 
v příjemné sousedské společnosti.

Samozřejmě, že by nad tím každý zodpo-
vědný orgán mávl rukou. A to je ta otázka, není 
v tom zákonu někde nějaká chybka, když se nad 
ním mávne rukou?

Petr Prchal

Všechno, co jste chtěli vědět 
o řepce...

Je červenec, což je doba, kdy se sklízí řepka 
olejka. Přestože je Česká republika největším pěs-
titelem řepky v  celé Evropské unii, nedoprovází 
sklizeň žádné „dožínky“, celostátní oslavy nebo 
intenzivní zpravodajství z  polních prací. Zřejmě 
není divu, protože tuto plodinu provází řada kon-
troverzí. Nechceme na tomto místě hovořit o pro-
fitech výrobců biopaliv, které jsou frekventovány 
v  celostátních médiích; pro naše občany jsou 
bližší spíš bezprostřední dopady na rozvoj aler-
gických reakcí a udržitelnost zemědělské krajiny, 
v níž žijeme.

Kritici tak zvaných biopaliv první generace, 
mezi které patří mimo řepky olejky i obilí, kuku-
řice nebo cukrovka (biopaliva zabírají již přes 
čtvrtinu ploch našich polí), upozorňují především 
na problém nadměrné produkce. Mezi prvními 
deseti evropskými pěstiteli řepky je sedm post-
komunistických zemí, které právě využívají mož-

ností velkých scelených lánů, jež jsou dědictvím 
po JZD a státních statcích.

Řepka vyprodukuje množství biomasy a spo-
třebuje hodně energie, proto potřebuje hodně 
živin a  intenzivní hnojení, a  to většinou ve větší 
míře, než ostatní plodiny. Odpůrci řepky právem 
poukazují na fakt, že nespotřebovaná hnojiva 
kontaminují půdu a  podzemní vodu. Navíc 
se postřiky proti hmyzu a  plevelům provádějí 
u  řepky nejednou až dvojnásobně častěji oproti 
jiným plodinám.

Samozřejmě, že výběr insekticidů a herbicidů 
je povolován příslušnými orgány. Ty také stano-
vují metody aplikace, které by neměly ohrožovat 
okolí. Podle mínění kritiků to však nic nemění na 
tom, že například používaná skupina neonikoti-
noidů ohrožuje existenci celých včelstev, stejně 
jako čmeláky, motýly a  další hmyz. Pěstitelé 
naopak kontrují vysokou kvalitou pylu a nektaru, 
který zajišťuje včelařům bohatou snůšku medu.

Trpí i  drobní živočichové i  mikroorga-
nismy a  naše republika je bohužel rekordma-
nem v  poklesu počtu druhů denních motýlů, 
polního ptactva a planě rostoucích rostlin. Země-
dělci však oponují, že řepka poskytuje přirozený 
habitat a  bezpečnou klidovou zónu drobnému 
zvířectvu, jako je zajíc, liška nebo bažant.

Faktem ovšem je, že i  další používané che-
mické prostředky jsou některými odborníky 
zpochybňovány. Zatímco kritici upozorňují na 
možné vedlejší účinky od blokování antibiotik 
až po vznik autismu, zemědělci argumentují sku-
tečností, že používají pouze povolené přípravky, 
které nejsou nebezpečné pro lidi, zvířata a včely, 
a to v termínech a množstvích podle platné legis-
lativy. Problém bude spíše v  tom, že u  plodin, 
které nejsou určeny k  přímé spotřebě, nebývá 
ani takový tlak na omezení používání chemikálií 
k jejich ochraně.

Velikost polí s řepkou však přináší i další pro-
blémy. Rozsáhlé monokulturní lány jsou přímo 

Názory čtenářů

Mladí dobřichovičtí a letovští futsalisté se stali přeborníky nejen okresu PZ, ale i celého Středočeského kraje.
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stvořené k  přemnožování divokých prasat, 
protože jsou to plochy pro myslivce v  podstatě 
nepřístupné. A tak se černá zvěř v červenci prostě 
přesune z řepky do kukuřice a nerušeně si lebedí 
dál.

Je sporné, zda pěstování energetických 
plodin vede ke snížení emisí skleníkových plynů. 
Je však faktem, že podpora biopaliv první gene-
race je současně i podporou extrémně intenzivní 

a  dlouhodobě devastující formy zemědělství, 
která poškozuje agrární krajinu. Pěstitelé naopak 
zmiňují pozitivní vliv kořenového systému na 
omezování eroze půdy a přínos pro udržení vody 
v krajině.

Zkrátka, dokud bude stát podporovat tento 
způsob hospodaření, bude pochopitelně vzkvétat. 
A pro naše alergiky snad jediná trochu příznivější 
zpráva: Pan starosta Hampl jednal s  agronomem 

místního Zemědělského družstva Mořina, a  tak 
vás můžeme informovat, že místní zemědělci, kteří 
zjevně přistupují v péči o půdu a ke krajině zodpo-
vědně, nepočítají s tím, že by v příštích třech letech 
znovu pěstovali řepku olejku. A za tři roky..., bůhví, 
kam budou mířit státní priority...

Petr Prchal
(Zdroje: J. Hruška, Respekt 8/6 2015; M. Herout 
a Š. Čížek, ZD Mořina)

Vítěz finále Středočeského 
kraje mladších přípravek 
v kopané

Hráčům oddílu Futsal Dobřichovice a FK Lety se 
podařilo po vyhrané skupině D vyhrát i  finále 
okresu Praha-západ. Tímto vítězstvím se kva-
lifikovali do finále Středočeského kraje. Turnaj 
se uskutečnil 20. června v  Čáslavi. Každý kvalifi-
kant musel postavit dvě mužstva a  netradičně 
se nepočítaly body, ale vstřelené branky. Tímto 
se snaží fotbalový svaz už u  nejmladších hráčů 
podporovat ofenzivní fotbal. Všechny utkání naši 
kluci vyhráli a  až v  posledním zápase s  domácí 
Čáslaví se rozhodlo o našem celkovém vítězství.

Velký díky hráčům a  fandícím rodičům. Je to 
obrovský úspěch, jenom škoda že finále repub-
liky se v této věkové kategorii zatím nepořádá.

M. Suchomel

Mistři! (skoro)

Vynikajícího úspěchu dosáhl oddíl futsalu nejen ve 
svém sportu, ale i na závodech dračích lodí v Dob-
řichovicích. V konkurenci celkem šestnácti posádek 
se tým Tornádo Futsal Dobřichovice umístil na 
skvělém druhém místě! V přímém souboji se nám 
navíc podařilo porazit loňské šampióny „Karle, 
makej“ a  předloňské vítěze z  týmu „Mazela“. Před 
naši loď se v  cíli finále protáhla pouze „Hoke-
jová rodinka“. Všem dobřichovickým i  přespolním 
fanouškům děkujeme za perfektní podporu!

MS

Memoriál Lídy Gemperlové

Na   volejbalových hřištích u  sokolovny proběhl 
v  sobotu 20. června v  pořadí již čtvrtý ročník 
memoriálu Lídy Gemperlové. Turnaj je každo-
ročně pořádán na počest bývalé hráčky, trenérky 
a  dlouholeté náčelnice dobřichovického Sokola; 
v letošním ročníku byla připomenuta i osobnost 
loni zemřelého Karla Gemperleho. Na turnaji se 
sešly hráčky devíti seniorských družstev z  blíz-
kého i vzdálenějšího okolí, které během celoden-
ních bojů ukázaly, že volejbal stále umějí. V pod-
večerních hodinách byly při vyhlašování výsledků 
předány všem družstvům ceny a  upomínkové 
předměty. Na prvních čtyřech místech se umístila 
družstva v tomto pořadí:

1. RSK Radotín,  2. Sokol Řepy,  3. Klub Hatě,    
4. Sokol Dobřichovice.

Toto volejbalové setkání dalo všem zúčastně-
ným nejen možnost dobře si zahrát, ale i navzájem 
si popovídat a  zavzpomínat. Není proto divu, že 
všechna družstva účast na pátém ročníku přislíbila 
již nyní. Za přípravu a organizační zajištění turnaje 
patří dík Janě Jovanovičové a Ivaně Caldové, kapi-
tánce místního družstva, dále pak Láďovi Mes-

tekovi a  Zdeňkovi Pražskému za   technické zajiš-
tění a v neposlední řadě i Samovi Sejkovi a Aleně 
Zelené za vzornou péči o žíznivé a hladové.  

Uveďme ještě na závěr, že současně s memo-
riálem proběhl i přebor Jungmannovy župy smí-
šených dvojic ve volejbalu plážovém.

HgS

Sport

Posádka vicemistrů dračích lodí z oddílu Futsal Dobřichovice

Hlavně dobřichovické volejbalové seniorky vzpomínaly na svoji spoluhráčku a trenérku Lídu Gemperlovou
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Sportovní loučení 
s prázdninami v Sokole

Odbor všestrannosti TJ Sokol Dobřichovice 
pořádá v neděli 30. srpna 2015 od 15 do 17 hodin 

sportovní loučení s  prázdninami aneb 2. ročník 
Jízdy zručnosti. Zveme malé i velké jezdce. Akce 
se uskuteční na asfaltovém hřišti za halou Bios 
v  areálu TJ Sokol Dobřichovice, Pražská 375. Na 
děti i dospělé čekají různé překážky a disciplíny. 
Malí jedou na odrážedlech, větší na kolech. Stroje 

a helmy s sebou! Registrace závodníků od 14.30 
před restaurací Bios. V  případě velmi nepřízni-
vého počasí se akce nekoná. Ceny věnoval a akci 
zaštítil BESIP. Těší se na vás cvičitelky odboru vše-
strannosti.

IN

Lucie Kukulová musí být 
šílená II, aneb Byl jednou 
jeden král

Dnes je 15. července a dle posledních informací 
se chystá uzávěrka dalšího čísla Informačních 
listů. A  přestože má naše divadelní společnost, 
rozumějte Dobřichovická divadelní společnost, 
své tiskové oddělení, dorazila před chvíli znervóz-
ňující smska, že o té naší slavné a krásné pohádce 
nikdo nic nenapsal a  jaká to bude ostuda, když 
nás po těch sedm večerů vidělo (a to i přes jednu 
nepřízeň počasí) na tisíc velkých i malých diváků, 
a že prej „Gejzo, napiš!“.

No co mě může napadnout jiného, než to, 
s  čím jsem po několik předchozích týdnů až 
měsíců téměř vstával a chodil spát a o čemž jsem 
již nejméně jednou psal a mnohokrát, skutečně 
mnohokrát, zasvěceně hovořil a o čemž začínám 
být bytostně přesvědčen. K  přesnému popisu 
věci stačila tehdy i  nyní lehká parafráze názvu 
někdejšího úspěšného filmu, Lucie Kukulová 
musí být šílená II (nyní znovu potvrzeno). My, 
co s ní spolupracujeme již poněkolikáté a máme 
své zkušenosti, jsme se snažili šířit osvětu o krás-
ných a  šťastných koncích i  mezi nováčky. Naše 
uklidňování však ne vždy zafungovalo na sto 
procent, mohl bych i  jmenovat pár okamžiku, 
kdy nervy vytékaly plným proudem z  děr způ-
sobených několika téměř nekontrolovatelnými 
a  vášnivými diskusemi, no možná pěkně řeza-
nými a  ostrými skoro hádkami, kdy vše nebylo 
tak jak mělo dle režisérčiných představ, které se 
však měnily nejenom za pochodu, ale mnohdy 
i  během formulace a  sdělování jednotlivých 
vět, kdy třeba nahrávání zpěvů, resp. jeho har-
monogram byl časově překonán v  násobcích, 
neb končit se mělo v 19 hodin a odcházeli jsme 
někdy kolem půl čtvrté ráno a to ne díky popí-
jení a  zábavě, ale díky opakovanému vylepšo-
vání a  mohl bych jmenovat i  dál, ale raději si 
další příklady a argumenty ponechám na příště, 
neb jsem přesvědčen, že výše popsané vyjád-
ření se dočká dalších a dalších pokračování. Jak 
však avizováno bylo, konec dobrý–vše dobré 
a nebál bych se napsat dokonce báječné. Vychá-
zím přitom z  nadšených reakcí diváků sdělova-
ných zpravidla bezprostředně po představe-
ních, vycházím zcela jistě z  neutuchající pozor-
nosti nejnáročnějších a nejupřímnějších diváků 
dětských, kteří nezlobili ani se nenudili, ale 
mnohdy s otevřenými pusami hleděli na tu hru 
barev, světel, mlhy i  lívancového těsta kynou-
cího tak, až zaplavovalo nádvoří, záviděli svým 
několika vrstevníkům jejich role a  při líbivých 
a  chytlavých písničkách si podupávali a  snili si 
své dětské sny.

Nejsem žádná Spáčilová a nebudu se pouštět 
do nijakých odborných polemik, připomínek ani 
kritik. Mé hodnocení vychází ze zcela obyčejných 
pocitů radosti, pohody a  štěstí, které (po tom 
všem již popsaném) mě, nebo spíše nás, zapla-
vovaly vždy před koncem každého představení, 
kdy bylo jasné, že se vše podařilo tak, jak mělo, 
že diváci jsou opět spokojení a že jejich potlesk 
je nefalšovaný a upřímný. Já osobně jsem se rád 
buď přímo na pódiu, nebo jen tak špehýrkou 
koukal na oba hlavní hrdiny, Petra Říhu alias Krále 
a Jirku Šafránka s jeho Atakdále, uvědomuji si ale, 
že tím se dopouštím jisté nespravedlnosti vůči 
ostatním, protože pochvalu by měli dostat úplně 
všichni, včetně nápovědy a inspice.

Na samostatný článek by vyšly zážitky 
a postřehy ze spolupráce s dětmi, výsledek však 
jistě přesvědčil i  několik původních skeptiků, 
kteří se takového masivního propojení dětských 
i dospělých herců obávali. Díky dětem se do hry 
zapojilo i  několik méně stydlivých rodičů, takže 
naše řady zase trochu nabobtnaly. A  nemohu 
nepopsat ještě jeden zážitek. To jsme takhle 
seděli v  zákulisí s  kolegou  Vláďou Čížkem, alias 
Pláteníkem a  Stromem dohromady a  bavili se 
o kulisách, osvětlení a nákladech na představení 
vůbec a  došla řeč i  na dobřichovicko-městský 
grant na naši podporu a ten Vláďa jen tak vyfoukl 
kouř z cigarety a úplně v klidu a pohodě prohlásil: 
„No poslouchej, stejně se nám tady ale dobře žije, 
co!“ Takže vážení radní i  zastupitelé, budiž Vám 
i toto nepatrné vyjádření malým poděkováním za 
veškerou, nejenom finanční pomoc a podporu.

Závěrem lze prohlásit, že je již nad slunce 
jasné, že se Lucce její režijní debut i na poli větších 
divadelních představení pro dospělé vydařil, že 
my všichni jsme tu spolupráci nakonec přežili bez 
ztráty kytičky a že se tak trochu těšíme na vše, co 
se bude odehrávat před mým dalším článkem 
s titulkem „Lucie Kukulová musí být šílená III“.

JG

Divadelní kroužek Kukadýlko 
slavil úspěch v představení 
DDS „Byl jednou jeden král“

Jak je vidět, stále se kolem nás najdou děti, které 
nepodléhají lákadlům dnešní počítačové doby. 
Místo toho se rozhodly vložit úsilí a píli do diva-
delních projektů, které vyžadují dlouhodobé pří-
pravy a děti obětují této nelehké činnosti spoustu 
volného času. Za to mají u nás diváků velký obdiv. 

Nemohu nezmínit jejich herecký a  pěvecký 
výkon v  představení Dobřichovické divadelní 
společnosti “Byl jednou jeden král”, které se ode-
hrálo celkem čtyřikrát v  druhé polovině června 
a dvakrát v červenci na nádvoří dobřichovického 

zámku. Děti hrály a  zpívaly v  rolích kuchaříků 
a lesních skřítků a víl. Největší úspěch měla “rapo-
vaná” Sladká píseň. Text napsala Alena Říhová 
a  zhudebnil ji Zdeněk Dočekal, který s  Kukadýl-
kem dlouhodobě spolupracuje. Všechny písně 
z představení byly vydané  na CD a jsou k zakou-
pení u  Dobřichovické divadelní společnosti. Mé 
děti byly z výkonů svých spolužáků tak nadšené, 
že si pravidelně písničky po večerech pouští 
a zpívají společně s nimi. 

Kdyby se náhodou někdo z  vašich dětí chtěl 
podívat, jak děti zkouší a případně se k nim chtěl 
někdo přidat, mohou navštívit Kukadýlko na 
jejich letním soustředění, které proběhne v Dob-
řichovicích koncem srpna a  budeme vás o  něm 
informovat v příštím Listu. V současné době při-
pravují umělecké vedoucí Kukadýlka Lucie Kuku-
lová a  Kateřina Filla Věnečková společně s  Dob-
řichovickou komorní filharmonií a  tanečním 
souborem Hany Tuháčkové známý romantický 
příběh, který bude vánočním překvapením.   

O kroužku Kukadýlko: kroužek vznikl v  roce 
září 2011 při ZŠ a DDS Dobřichovice pod vedením 
Lucie Kukulové (členkou Dobřichovické divadelní 
společnosti). V současnosti je Kukadýlko vedené 
pod Osvětovou besedou Dobřichovice a  sou-
časně čítá 23 členů z prvního i druhého stupně ZŠ 
Dobřichovice i okolních obcí. V loňském školním 
roce soubor slavil úspěchy divadelními předsta-
veními Vánoční hra (T.Vůjtek), Janek Dobrák (Jiří 
M.Šimek) a Petr Pan (podle příběhu J. M. Barrie). 

Andrea Kudrnová

Kultura u nás i v okolí

Kulturní přehled 
Dobřichovice 
srpen 2015

1. srpna v sobotu 8:00-12:00 
u zámku pod lípou
Farmářské trhy

Pořádá Město Dobřichovice

8. srpna v sobotu od 
18:00 v kostele sv. Martina 
a sv. Prokopa v Karlíku
Smyčcové Duo ECO

Eva a Pavla Franců s hudební 
skladatelkou Markétou Mazourovou. 
Na programu: Antonio Vivaldi, 
M. Mazourová, J. Teml.
Pořádá KC Dobřichovice
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Tři princové (K. Král, J. Geissler a P. Koblížek se dvěma princeznami H. Hájková a E. Koblížková) (zleva)

Princezna Maruška (D. Hrubá) s rybářem (J. Seidel)

Sbor dětí byl vynikající

Jedním z hlavních sponzorů vinařských slavností 
je tradičně společnost Whirlpool, která letos pod-
pořila velkým sponzorským darem tombolu slav-
ností. Je to chladnička Whirlpool z  nové řady 
Supreme NoFrost, konkrétně model BSNF 8452 
OX , který má doporučenou maloobchodní cenu 

8. srpna v sobotu  
od 14:00 u lávky  
Dixieland festival

(J. J. Jazzman, BrassBand.cz, Hotsy Totsy 
Five, Plzeňský Dixieland, Steamboat 
Stompers, Humpolecký Dixieland, 
Buffoon´s Steam Engines) vstup zdarma
Pořádá J. Turek  Vstup volný!

9.–23. srpna (Dobřichovice, 
Karlík, Karlštejn)
Letní hudební festival 
MUSICA VIVA 2015

Vstupné na celý festival 400,-, jednotlivé 
koncerty 100,-/50,-
Pořádá Ludus Musicus a řídí František 
Běhounek

15. srpna v sobotu 8:00-2:00 
u zámku pod lípou
Farmářské trhy

Pořádá Město Dobřichovice

29. srpna v sobotu 11:00-24:00 
na zámku
Vinařské slavnosti

Program: celý zámecký areál ochutnávky 
vín s vinaři
U řeky – zábavný program pro děti 
a dospělé
11:00  cimbálová muzika Medicimbal 

(nádvoří)
12:30 staročeská kapela Třehusk (nádvoří)
14:00 Dixieland Brassband (náměstíčko)
15:15 šermířská Alotria (náměstíčko)
14:00  cimbálová muzika Medcicimbal 

(nádvoří)
15:00  divadlo O zlaté rybě a dílny (u 

kostela)
15:30  písničky Jaroslava Ježka–Fotr 

a kolektiv
16:30  divadlo O třech neposlušných 

kůzlátkách a dílny (u kostela)
17:00  cimbálová muzika Medicimbal 

(nádvoří)
17:15 šermířská Alotria (náměstíčko)
17:30  udělení titulu Vinař roku 2015 

a losování
18:20  dívčí vokální skupina Cabinet 

z Dobřichovic
20:00  kanadská skupina Lemon Bucket 

Orchestra  (balkánská muzika)
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18 890 Kč vč. DPH bez PHE. Chladnička má nové 
beznámrazové řešení – dva oddělené systémy 
pro chladničku a mrazničku, je energetické třídy 
A++, na kompresor chladničky je záruka 10 roků 
a  chladnička má technologii 6. smysl FreshCon-
trol pro dlouho čerstvé a  chutné potraviny. Za 
sponzorský dar děkujeme. Vítěz tomboly se již 
může těšit na prvotřídní a  nejmodernější chlad-
ničku.

ŘEVNICE

Hravě a zdravě – Řevnický rodinný festival

Dne 5. září 2015 od 13.00 hodin Vás srdečně 
zveme na přehlídku toho nejlepšího co Řevnice 
a  jejich okolí nabízejí. Jedná se o  festival plný 
zábavy pro všechny věkové kategorie. Už od 13 
hod. začne na Náměstí Krále Jiřího z  Poděbrad 
program, hry, soutěže a závody.  Místní obchod-
níci, podnikatelé, provozovatelé různých zařízení, 
organizace, spolky, kroužky se budou prezento-
vat jak nejlépe dovedou. Pro všechny bude při-
praveno bohaté občerstvení a  věříme, že nikdo 

neodejde domů s  prázdnou.  V rámci celé akce 
by take měl proběhnout mezinárodně uzná-
vaný projekt Den bez aut. Organizátory tohoto 
zábavného odpoledne jsou občanské sdružení 
Náruč – kavárna Modrý domeček a  Rodinné 
centrum Leťánek. Akci podporuje Městský úřad 
Řevnice. Celý den vyvrcholí benefičním kon-
certem v  Lesním divadle, kdy zahraje a  zazpívá 
oblíbená kapela The Tap Tap! Společnost jí bude 
dělat místní řevnický dobrovolný pěvecký sbor 
Canto Carso. Přijďte se přesvědčit o  tom, že 
Řevnice umí žít. Zastavte se a zapojte celou svoji 
rodinu.  Každý – včetně psích miláčků si najde na 
této akci to své.

Marie Hrdá

Kino Řevnice – srpen
(více na www.kinorevnice.cz)
1. srpna sobota, 15:30, Ant-man (110 Kč)
1. srpna sobota, 20:00, Mission Impossible – 
Národ grázlů (120 Kč)
5. srpna středa, 20:00 Divoké historky (80 Kč)
7. srpna pátek, 20:00 Život je život (90 Kč)
8. srpna sobota, 15:30, V hlavě (110 Kč)
8. srpna sobota, 20:00, Woody Allen: Iracionální 
muž (110 Kč)
12. srpna středa, 20:00, Druhá míza (90 Kč)
14. srpna pátek, 20:00, Domácí péče (110 Kč)
15. srpna sobota, 15:30 Mimoni (100 Kč)
15. srpna sobota, 20:00 Perný den (80 Kč)
19. srpna středa, 20:00 Mallory (80 Kč)
21. srpna pátek, 20:00, Letní kino za řekou: 
Mamma Mia! (0 Kč)
22. srpna so. 15:30 Uuups! Noe zdrhnul (100 Kč)

22. srpna so. 20:00 Krycí jméno UNCLE (110 Kč)
26. srpna středa, 20:00, Schmitke (100 Kč)
28. srpna pátek, 20:00, Pixely (120 Kč)
29. srpna sobota, 15:30 Sedmero krkavců (100 Kč)
29. srpna so. 20:00 Woody Allen: Iracionální muž

ČERNOŠICE

Černošická Mariánská pouť bude 15. a  16. 
srpna na návsi u kostela
Jarmark, kejklíři, šermíři, pohádky, houpačky 
a  kolotoče, hudba rozličných žánrů, ranní 
mše v  kostele–to vše nás čeká opět po roce 
v sobotu  15. a   v neděli 16. srpna. Tradiční ven-
kovská událost z dob našich prababiček se usku-
teční v Komenského ulici a  před kostelem Nane-
bevzetí Panny Marie. Na tu letošní přijalo pozvání 
několik hudebních skupin. Sobotní odpoledne 
bude vyhrávat kapela Třehusk. Podvečer   bude 
pódium patřit kapele Latin Wave se zpěvákem 
a  saxofonistou Vladislavem   Drtinou a  v Černo-
šicích populární skupině Acoustic Noise Band. 
Na pouťové večerní zábavě to s  vámi rozjede 
skupina Bubny Praha. V neděli se pak můžete těšit 
na několik kapel, například skvělého kytaristu ze 
Slovinska Paula Batta a  jeho band či na Harry 
Band. Mariánskou pouť, která je letos zapojena 
do oslav výročí 900 let od první zmínky o  Čer-
nošicích, tématicky zakončí   koncert v  podání 
souboru Rosa Boemica, jenž je letos věnován 900 
letům v chrámové hudbě na území Čech.

Pouť bývá veselá a  barevná, proto ji mají rády 
hlavně děti. Pro ně se budou hrát tři pohádky, 
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P r o d e j  s l e p i č e k
Drůbež Červený Hrádek opět prodává slepičky snáškových plemen Tetra hnědá a Dominant ve všech barvách.

Stáří  14–19 týdnů. Cena 149–180,- Kč/ks
Prodej se uskuteční 18. srpna 2015. Dobřichovice – u Městského úřadu – 14.20 hod.

bližší  informace Po-Pá 9.00 - 16.00hod tel.  601-576270, 606-550204, 728-605840

tentokrát přijede Divadlo Kaká a  MIMo.s. Přímo 
u kostela se bude točit kolotoč i cukrová vata. Další 
atrakce budou na děti čekat v  Parku Berounka, 
kam lze dojít od kostela zkratkou (úzkou uličkou) 
kolem Penny Marketu. Stalo se již tradicí, že 
o  pouti máme jedinečnou možnost nahlédnout 
do černošické historie. Tradiční výstava o  histo-
rii Černošic  bude otevřena po oba dny Marián-
ské pouti v komunitním centrum MaNa (Komen-
ského ul. č.p. 2018–naproti kostelu). Letos je 
věnována 2. světové válce s  důrazem na její 
konec v Černošicích a okolí.

Pohádky a jiná zábava pro děti na pouti
Letošní ročník tradiční Mariánské pouti otevře 
pohádka o Lakomé Barce. Pro děti jsme v průběhu 
obou pouťových dnů připravili pohádky celkem 
tři – v sobotu odpoledne se pak děti budou moct 
seznámit s Palačinkovou Pepinkou a drakem Mar-
melajdou a v neděli si užít spousty legrace s cir-
kusem. Aktivní zábavu nabídneme dětem ve 
formě tvořivých dílniček – jedna začne po dopo-
lední sobotní pohádce, druhá naváže v neděli na 
cirkusové představení. Ještě více pohybu si děti 
budou moct užít s kejklíři a šermíři, kteří pro ně 
na sobotu připravili zábavy ažaž. A  pokud toho 
pořád nebude dost, ratolesti si budou moct před 

pódiem zatančit na písničky z pohádek v podání 
Pavla Hokra a Veronika Savincové, potažmo pak 
s dětskou zumbou Venduly Kořínkové.

Lakomá Barka
Sobota 15. srpna v 10:30, Divadlo Kaká
Nic nesplete člověka tolik jako jméno vesnice 
Dejvice. Řekli byste, že je to od slova DEJ-VÍCE. Ale 
ono je to v této vesnici úplně naopak. Kdo je Barka 
a proč se o ní říká, že je lakomá? A je lakomá jenom 
Barka? Anebo je to ve vesnici Dej-více ještě úplně 
jinak? To se teprve dozvíte v   pravdivém příběhu 
Jana Wericha. Marionetová pohádka s dominantní 
scénou pro děti od 3 let trvá 45 minut. Hraje Ště-
pánka Vanická, absolventka divadelní fakulty AMU.

Palačinková Pepinka
Sobota 15. srpna v 16:00, Divadlo Kaká
Vzorná a  pečlivá Palačinková Pepinka má ráda 
svůj dům a  zahrádku plnou červených jahůdek. 
Jak to dopadne, když do zahrádky zavítá 
nezvaný hladový drak Marmelajda? V  bříšku 
mu škrundá jak v  prázdných hodinách… A  sku-
tečně je tak zlý? Co se musí stát, aby se z postra-
chu stal kamarád? Pohádka pro nejmenší diváky 
trvá zhruba 30 minut. Hraje Štěpánka Vanická, 
Pepinka a Marmelajda.

Pohádka Cirkus Žlutý
Neděle 16. srpna v 10:30, Divadlo MIMo.s.
Veselá a  hravá interaktivní tak trochu cirkusová 
show. Naše známá postava Pan Žlutý přichází 
ukázat, co v cirkuse umí. A bude k tomu potřebo-
vat spoustu pomocníků. Vyzkoušejte si své cirku-
sové umění na vlastní kůži!

Petr Liška bude s dětmi interaktivní zábavnou 
formou komunikovat zhruba 45 minut. A  před-
stavením to nekončí – následovat bude tvořivá 
dílna, kde si děti například budu moci vytvarovat 
balónky a přiučí se dalším kreativním věcem.

Koncert ROSA BOEMICA – 900 let chrámové 
hudby na území Čech
Neděle 16. srpna v  18.00 Kostel Nanebevzetí 
Panny Marie v Černošicích
Rosa Bohemica je ojedinělý projekt, ve kterém 
zazní hudba reprezentující jednotlivá období 
duchovního a  církevního života. Paralela mezi 
900 lety chrámové hudby a  výročím 900 let od 
první zmínky o Černošicích byla vytvořena přímo 
pro Mariánskou pouť, která je součástí oslavných 
akcí našeho města.

Poslechnout si budete moci díla od období 
nejstarší hudby, přes repertoár klasicistní, roman-
tický, až po soudobou hudbu. K realizaci tohoto 
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D R Á Č E K  –  D Ě T S K Á  H E R N A , 
z .  s .  Č e r n o š i c e

přijímá děti na nový školní rok 2015/2016
Možnost pravidelné i nepravidelné docházky

www.dracek-detskaherna.cz
email: dracek.dh@seznam.cz, tel.: 737 60 18 96
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Linka tísňového volání – 112

Záchranná služba – 155

Záchranná služba Řevnice 
25772−1555, −1666, −1777

Policie – 158

Policie Praha-venkov – stálá služba 
974−861−111, 974−882−103

Městská policie 
724−060620 nebo 605−255450

Hasiči Řevnice tísňové volání 
150

Hasiči Dobřichovice 
25771−1730

Městský úřad Dobřichovice 
25771−1590

Stavební úřad – 25771−1402

Matrika – 25771−2478

Starosta a tajemník – 25771−2182

Poruchy elektřiny ČEZ Distribuce a.s. 
840 850 860 nebo 840 840 840

Poruchy plynu STP a.s. pohotovost 
1239 nebo 244 472 811 nebo 812

Poruchy vody a kanalizace 
Aquaconsult s.r.o. – 25164−2203
pohotovost stálá služba 
724-005900

Poruchy veřejného osvětlení –  
Elektroštika, s.r.o. 
251 625 761, 605 385 645

Poruchy sítě DOBNET 
HelpDesk 277 001 151

Informační kancelář Dobnet o. s. 
277 001 111
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projektu se sejde šest sólových interpretací a dva 
komorní ansámbly–spojení zpěvu, fléten, houslí, 
drnkacích nástrojů a  varhan. Skladby z  devíti 
století představí Lenka Hrehorová-Grimberg–
flétna, Ivana Michalovičová – varhany, Lenka 
Mitášová–historické drnkací nástroje, Eva Mysli-
večková – flétna a Beata Altior–zpěv a housle.

Přijďte se 16. 8. 2015 v 18 hodin zaposlouchat 
v  prostorách kostela Nanebevzetí Panny Marie 
v Černošicích do rezonance devíti století v chrá-
mové hudbě!

Srdečně Vás zve město Černošice.

MNÍŠEK POD BRDY

Mníšecké kulturní léto je v plném proudu
Do 3. srpna můžete v prostorách kláštera v Barok-
ním areálu na Skalce navštívit výstavu obrazů malíře 
Podbrdska Václava Šestáka s názvem Tři desítky +.

V sobotu 1. srpna od 19.00 vystoupí v zámecké 
zahradě Chantal Poullain v  pořadu nazvaném 
Recitál Chantal Poullain se skupinou – Chan-
sons. Vstupenky můžete zakoupit v  kavárnách 
Malý mnich a  Patina House, v  pokladně města 
a  v pokladně Státního zámku Mníšek pod Brdy. 
Rezervace je možná na adrese mks@mnisek.cz. 
Cena vstupenky je 160 Kč v předprodeji a 230 Kč 
na místě v den konání koncertu.

V neděli 9. srpna v 15.00 bude vernisáží v kláš-
teře na Skalce zahájena výstava pražské výtvar-
nice Barbory Sládkové s  názvem LÉTO (krajiny, 
zátiší – suchý pastel). Výstava potrvá do 30. srpna.

V pátek 21. srpna a  v sobotu 22. srpna pro-
běhne v Barokním areálu Skalka již 2. ročník Skal-
kafestu, na který Vás zvou Divadelní společnost 
Křoví, Žába na prameni a Město Mníšek pod Brdy. 
21. srpna v 18 hodin se můžete těšit na Křováckou 
besídku se známými i neznámými písněmi nebo 
scénami nejen z her DS Křoví. V 19.30 na ni naváže 
vystoupení skupiny Fotr a  kolektiv. V  neděli 22. 
srpna je na programu od 15 do 21 hodin koncert 
skupin Wyrton, Cross Country a Alishi & Mišmaš. 
Doprovodný program bude zahrnovat dětskou 
tvůrčí dílničku, focení dětí a rodinek v divadelních 
kostýmech i čepování nového druhu piva Křovák 
z  pivovaru v  Letech u  Dobřichovic. Vstupné na 
páteční program je dobrovolné, na sobotu pak 
110 Kč v předprodeji (kavárna Malý mnich a Patina 
House) a 150 Kč na místě v den akce.

Mníšecké kulturní léto uzavře 12. září koncert 
zpěvačky Báry Basikové se skupinou BasicBand 
v zahradě Státního zámku Mníšek pod Brdy.

Další informace o  kulturním dění v  Mníšku 
pod Brdy najdete na www.mnisek.cz nebo www.
facebook.com/mnisekpodbrdy.  

Výstavy na Skalce jsou přístupné v  sobotu, 
neděli a  svátek od 10 do 17 hodin, jinak po 
dohodě se správcem areálu na telefonu kultur-
ního střediska Mníšek pod Brdy.

sobota 1. a 15. 8. od 8 – 12 hod.


